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Protokół ze wspólnego posiedzenia Komisji Bezpieczeństwa                                                       

i Porządku Publicznego oraz Komisji Infrastruktury, Rolnictwa                                        

i Ochrony Środowiska 

odbytego w dniu 17 września 2020 r. 

 

BR.0012.2.2020 

Ad. 1 Otwarcie posiedzenia Komisji. 

W dniu 17 września 2020 r. o godz. 14.08 Przewodnicząca Komisji Bezpieczeństwa                             

i Porządku Publicznego Pani Maria Kocoń otworzyła wspólne posiedzenie Komisji 

Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego oraz Komisji Infrastruktury, Rolnictwa                             

i Ochrony Środowiska. Przewodnicząca Komisji przywitała przybyłych radnych                              

i zaproszonych gości. Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

Nieobecni radni: Pan Rajmund Gąsiorek, Pani Mirosława Lewicka. 

Przewodnicząca Komisji Pani Maria Kocoń zgłosiła zmianę do planu posiedzenia 

polegającą na przesunięciu punktu 6: Sprawy bieżące będące w kompetencji 

Komisji jako punkt 2. 

Wszyscy członkowie komisji wyrazili zgodę na zmianę do planu posiedzenia. 

Ad. 2 Sprawy bieżące będące w kompetencji komisji,  w tym opiniowanie 

projektów uchwał. 

 

a) Projekt uchwały w sprawie: wysokości opłat za usuniecie                                             

i przechowywanie pojazdu usuniętego z drogi oraz wysokości kosztów 

powstałych w razie odstąpienia od usunięcia pojazdu w roku 2021; 

 

Projekt uchwały przedstawił Pan Wojciech Krawczyk dyrektor Wydziału 

Komunikacji, Transportu i Bezpieczeństwa Ruchu Drogowego.  Pan dyrektor 

poinformował, że uchwała nakłada na starostę wyznaczenie podmiotu do 

usuwania pojazdów z drogi. 

 

Pan radny Stanisław Szczepański zapytał czy kwoty się zmieniły. 
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Pan dyrektor odpowiedział, że ceny się zmieniły kosmetycznie, 

zastosowaliśmy ceny z monitora,  na podstawie tego ogłaszamy przetarg. 

Podmioty, które przystępują do przetargu z reguły podają trochę niższe 

kwoty niż ogłoszonej w monitorze. 

 

Pan radny Rafał Skweres zapytał czy są chętni, bo zawsze był z  tym 

problem. 

 

Pan dyrektor Wojciech Krawczyk odpowiedział, że jest problem z chętnymi, 

nie jesteśmy w stanie powiedzieć ile podmiotów się zgłosi i czy się zgłoszą. 

Od dwóch lat jest ta sama firma świadcząca przedmiotowe usługi. 

 

Pan Mariusz Mądrowski etatowy członek zarządu powiedział, że to nie jest 

przetarg tylko zapytanie ofertowe. Zainteresowanie jest ale w bardzo 

wąskim zakresie jeżeli chodzi o samochody osobowe i ciężarówki do 3,5 ton, 

z dużymi jest problem, a z samochodami przewożącymi materiały 

niebezpieczne jest katastrofa. 

 

Pan dyrektor Wojciech Krawczyk poinformował, że we województwie nie ma 

takiego parkingu dla samochodów ciężarowych. 

 

Pan radny Rafał Skweres zapytał kto teraz świadczy taką usługę. 

 

Pan Mariusz Mądrowski odpowiedział, że Pan Z.G. 

 

Przewodnicząca Komisji Pani Maria Kocoń  poddała pod głosowanie projekt 

uchwały w sprawie: wysokości opłat za usuniecie i przechowywanie pojazdu 

usuniętego z drogi oraz wysokości kosztów powstałych w razie odstąpienia od 

usunięcia pojazdu w roku 2021; 

 

 

W głosowaniu udział wzięło 3 radnych, w tym: 
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„ZA” głosowało 3 radnych, 

„PRZECIW” głosowało 0 radnych, 

„WSTRZYMAŁO SIĘ” głosowało 0 radnych 

Komisja wydała pozytywną opinię do projektu uchwały. 

 

Zastępca Przewodniczącego Komisji Infrastruktury, Rolnictwa i ochrony 

Środowiska Pani Ewa Mądra poddała pod głosowanie projekt uchwały                              

w sprawie: wysokości opłat za usuniecie i przechowywanie pojazdu 

usuniętego z drogi oraz wysokości kosztów powstałych w razie odstąpienia od 

usunięcia pojazdu w roku 2021; 

 

W głosowaniu udział wzięło 3 radnych, w tym: 

„ZA” głosowało 3 radnych, 

„PRZECIW” głosowało 0 radnych, 

„WSTRZYMAŁO SIĘ” głosowało 0 radnych 

Komisja wydała pozytywną opinię do projektu uchwały. 

 

b) Projekt uchwały w sprawie: wysokości opłat za usunięcie                                     

i przechowywanie statków w 20201 roku. 

 

Projekt uchwały przedstawił Pan Maciej Szczepański dyrektor Wydziału 

Spraw Obywatelskich i Zarządzania Kryzysowego oraz dyrektor Wydziału 

Organizacyjno- Administracyjnego.  Pan dyrektor poinformował, że                              

w Monitorze Polskim zostały ustalone maksymalne stawki, przyjmujemy do 

naszej uchwały te stawki maksymalne, w naszym przekonaniu i tak one nie 

pokryłyby kosztów holowania czy przechowywania statków. Na szczęście 

jeszcze się takie zdarzenie na terenie powiatu nie zdarzyło. 

 

Przewodnicząca Komisji Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego poddała pod 

głosowanie projekt uchwały w sprawie: wysokości opłat za usunięcie                            

i przechowywanie statków w 20201 roku. 

 

W głosowaniu udział wzięło 3 radnych, w tym: 
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„ZA” głosowało 3 radnych, 

„PRZECIW” głosowało 0 radnych, 

„WSTRZYMAŁO SIĘ” głosowało 0 radnych 

Komisja wydała pozytywną opinię do projektu uchwały. 

 

Zastępca Przewodniczącego Komisji Infrastruktury, Rolnictwa i Ochrony 

Środowiska poddała pod głosowanie: wysokości opłat za usunięcie                                

i przechowywanie statków w 20201 roku. 

 

W głosowaniu udział wzięło 3 radnych, w tym: 

„ZA” głosowało 3 radnych, 

„PRZECIW” głosowało 0 radnych, 

„WSTRZYMAŁO SIĘ” głosowało 0 radnych 

Komisja wydała pozytywną opinię do projektu uchwały. 

 

Ad. 3 Udzielanie cudzoziemcom pomocy w zakresie interwencji kryzysowej 

oraz w zakresie pieczy zastępczej. Działania dotyczące zatrudnia 

cudzoziemców na terenie powiatu. 

 

Informację na temat działań dotyczących zatrudniania cudzoziemców na terenie 

powiatu przedstawił pan Jerzy Koczan dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy                              

w Gnieźnie.  Przyjazd dla cudzoziemców w miesiącach marzec do maja był 

utrudniony ze względu na covid-19. Są to osoby, które podejmują pracę głównie                            

w budownictwie, w przemyśle przetwórczym, w transporcie i w handlu. Tu nie ma 

żadnych ograniczeń jeśli chodzi o pewne zawody. Jest ewidencjonowane na 6 

miesięcy, my wydajemy na tej podstawie zaświadczenie, które jest przekazywane 

do ambasad lub do konsulatów krajów z których przyjeżdżają cudzoziemcy i na tej 

podstawie dostają wizę albo zezwolenie na przyjazd do kraju na sześć miesięcy. 

 

Pan Wiceprzewodniczący Rady Stanisław Szczepański zapytał czy jak sześć miesięcy 

minie to czy muszą odnawiać zezwolenie. 
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Pan dyrektor odpowiedział, że mogą złożyć wniosek o dalsze trzy miesiące pobytu 

ale to nie dotyczy nas tylko wojewoda wydaje wydłużanie okresu ponad sześć 

miesięcy. Jeżeli chodzi o wydawanie zezwolenia na prace sezonową jest wydawana 

na dziewięć miesięcy.   Ograniczenie dotyczy pewnych branż: rolnictwo, hodowla, 

leśnictwo, turystyka i hotelarstwo.  W tych branżach na okres 9 miesięcy 

cudzoziemcy mogą wykonywać pracę i dajemy to w formie decyzji zezwalającej na 

pracę. 

 

Przewodnicząca Komisji Pani Maria Kocoń zapytała kto zapewnia noclegi? 

Pan dyrektor Jerzy Koczan odpowiedział, że nadzorowaniem kwestii socjalnych 

zajmuje się Straż Graniczna albo Państwowa Inspekcja Pracy. Teraz pracodawca 

musi zapewnić nocleg, nie może sobie potrącać za kwatery z wynagrodzenia. To 

musi być osobna umowa. 

 

Zastępca Przewodniczącego Komisji Pani Ewa Mądra zapytała czy przyjeżdżają całe 

rodziny. 

 

Pan dyrektor Jerzy Koczan odpowiedział, że kwestie dzieci są poza urzędem. My 

zajmujemy się pracą. My mamy w rejestrze 4 osoby dla których świadczymy nasze 

usługi.  Z 6 krajów cudzoziemcy mają wyjątkowe ułatwienia jeśli chodzi o pracę                      

w Polsce: Armenia, Białoruś, Gruzja, Mołdawia, Rosja i Ukraina. Obywatele z tych 

państw mają większe ułatwienia w stosunku do pozostałych. 

 

Ad. 4 Informacja o kształtowaniu się Wieloletniej Prognozy Finansowej za I 

półrocze 2020 roku. 

 

Informację przedstawiła Pani Aleksandra Piątkowska- Radom Skarbnik Powiatu. 

Prezentacja stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

 

Pan Stanisław Szczepański Wiceprzewodniczący Rady zapytał czy dobrze zrozumiał, 

że zadłużenie będzie wynosić 27.000.000 złotych. 
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Pani Skarbnik odpowiedziała, że zadłużenie będzie mniejsze o ile spłacamy, 

wykupujemy obligacje. Na chwilę obecną nie zamierzamy brać dodatkowego 

zadłużenia. 

 

Pan Wiceprzewodniczący Rady powiedział, że trudno będzie realizować Program 

Postępowania Ostrożnościowego. 

 

Pani Skarbnik odpowiedziała, że teraz miesiącami może przyrastać nawet do 

1.000.000 złotych.  To są konkretne wartości, które gdzieś tam były dołożone. Na 

koniec czerwca byliśmy w takiej sytuacji, że dołożone miała oświata. Tam około 

6.200.000 złotych było dołożonych do grupy wynagrodzeń. 

 

Pan Wiceprzewodniczący Rady zapytał czy termin będzie dotrzymany jeśli chodzi    

o ESTEDE? 

 

Pan Mariusz Mądrowski Etatowy Członek Zarządu odpowiedział, że cały czas termin 

jest zagrożony, pójdzie wniosek do marszałka o wydłużenie tego terminu. Znowu są 

zawirowania z właścicielem windy. Byliśmy bliscy porozumienia, a teraz znowu 

właściciel jest zdania, że to on jest właścicielem i mamy problem z uzyskaniem 

dostępu do windy. Dochodzą nowe prace dodatkowe. 

 

Pani Przewodnicząca Maria Kocoń zapytała o jaki okres wydłużający wystąpiliśmy 

do marszałka. 

 

Pan Mariusz Mądrowski odpowiedział, że do końca 2021 r. 

 

Pani Skarbnik powiedziała, że nie tylko jesteśmy połączeni z Centrum Kultury 

dotacją ale również mamy pożyczkę, do spłaty 1.150.000 złotych. 

 

Ad. 5 Informacja o kształtowaniu się budżetu Powiatu Gnieźnieńskiego                              

za I półrocze 2020 roku. 

 

Informację przedstawiła Pani Aleksandra Piątkowska- Radom Skarbnik Powiatu. 
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W związku z barkiem pytań Przewodnicząca Komisji przeszła do kolejnego punktu. 

 

Ad. 6 Wolne głosy i wnioski Komisji Infrastruktury, Rolnictwa i Ochrony 

Środowiska. 

 

W związku z brakiem wolnych głosów i wniosków Zastępca Przewodniczącego 

Komisji Pani Ewa Mądra przeszła do kolejnego punktu. 

 

Ad. 7 Zamknięcie posiedzenia Komisji Infrastruktury, Rolnictwa i Ochrony 

Środowiska. 

 

W związku z wyczerpaniem planu posiedzenia Komisji Infrastruktury, Rolnictwa                                

i Ochrony Środowiska Zastępca Przewodniczącego Komisji Pani Ewa Mądra 

zamknęła posiedzenie Komisji o godz. 15:00. 

 

Zastępca Przewodniczącego  Komisji  Infrastruktury, 

Rolnictwa i Ochrony Środowiska 

 

Pani Ewa Mądra 

 

Gniezno,  17 września 

2020 r. 

 

Ad. 8 Udzielanie cudzoziemcom pomocy w zakresie interwencji kryzysowej 

oraz w zakresie pieczy zastępczej. 

 

Informację przedstawiła Pani Dorota Perlik dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy 

Rodzinie w Gnieźnie.  Udzielamy pomocy i wsparcia cudzoziemcom, którzy uzyskali 

w RP status uchodźcy lub ochronę uzupełniającą, na podstawie zezwolenia na 

pobyt czasowy i w sytuacji, w której ten cudzoziemiec się znajdzie. Są dwa 

zdarzenia: jeżeli rodzina jest w kryzysie, wymaga wsparcia i pomocy to udzielamy 

tej pomocy. Szczególnie w zakresie wczesnej interwencji, doradztwa, poradnictwa, 

porad prawnych, porad socjalno- bytowych. Głównym zakresem udzielanej pomocy 
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jest źródło kryzysu, stan psychiczny, społeczny skutków tego kryzysu, przywrócenie 

równowagi psychicznej, umiejętności samodzielnego radzenia sobie, diagnoza 

sytuacji kryzysowej oraz współpraca z instytucjami w zakresie rozwiązywania, 

wsparcia osób w kryzysie.  Jeżeli chodzi o pieczę zastępczą ta sama ustawa 

reguluje pieczę zastępczą dla polskich dzieci i ta sama dotyczy cudzoziemców, 

również ta sama kwota. Tuta nie ma żadnej różnicy między polskimi dziećmi,                      

a dziećmi cudzoziemców. Mieliśmy jeden przypadek dziecka pochodzenia 

Romskiego, dziecko doskonale funkcjonuje w środowisku, doskonale mówi w języku 

polskim,  proces asymilacji przebiegał w sposób niewymuszony, naturalny. 

Aktualnie toczy się sprawa uznania obywatelstwa dziecka, którą zajmuje się 

Ambasada Rumuńska oraz Urząd do spraw cudzoziemców w Polsce.  Rodzina 

zastępcza jest w kontakcie, w kontroli i wypełnia wszystkie reguły pracy                              

z dzieckiem w pieczy zastępczej. 

 

Pani Przewodnicząca Maria Kocón zapytała jak wygląda sytuacja rodzin 

zastępczych. 

 

Pani dyrektor Dorota Perlik odpowiedziała, że rozpoczęliśmy szkolenie, które 

rozpoczęło 16 rodzin. Jest to dość dużo, jeżeli z tego podejmie 50 % decyzje                      

o byciu rodzina zastępczą to będzie sukces. Zgłosiła nam się też rodzina dziecka, 

której nie podejrzewaliśmy, że się zgłosi. Mają dzieci ale jako piecza zastępcza. 

 

Przewodnicząca Komisji Pani Maria Kocoń zapytała jak wygląda kwestia budowy 

domów dziecka. 

Pani dyrektor odpowiedziała, że została zawarta umowa na budowę.  Dzisiaj 

uzyskałam informację, że do końca stycznia maja być wybudowane domy dziecka. 

Wygląda to bardzo optymistycznie ale musimy jeszcze przyspieszyć te starania o  

pieczę zastępczą i rodzinny dom dziecka.  

 

Przewodnicząca Komisji Pani Maria Kocoń zapytała o ile jest za dużo dzieci. 

 

Pani dyrektor Dorota Perlik odpowiedziała, że o 11 dzieci.  Mamy postawiony 

obowiązek, żeby to się udało i chcemy i się staramy.  
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Pan Mariusz Mądrowski Etatowy Członek Zarządu powiedział, że technologia jest 

prosta, sam proces budowlany jest prosty i szybki i technologicznie nie 

skomplikowany. 

 

Przewodnicząca Komisji Pani Maria Kocoń zapytała co z domem dziecka                              

na ul. Paczkowskiego. 

 

Pan dyrektor Mariusz Mądrowski odpowiedział, że dom na Paczkowskiego chcemy 

sprzedać ale z takim aktem notarialnym pod warunkiem wyprowadzenia dzieci                           

do nowo wybudowanych domów dziecka.  Przez jakiś czas będzie funkcjonowała 

jedna grupa w Trzemesznie, dom dziecka będzie powoli wygaszany. Część dzieci 

się usamodzielni. 

 

Pani Przewodnicząca powiedziała, że usamodzielnianie nie jest do końca pewne, 

ponieważ dziecko ma prawo zostać w domu dziecka do 25 roku życia. 

 

Pani dyrektor powiedziała, że do końca ukończenia nauki ale z reguły dzieci jak 

osiągną pełnoletność to chcą się usamodzielnić. 

 

Pan dyrektor Grzegorz Sieńczewski przedstawił informację na temat udzielanej 

pomocy medycznej mieszkańcom powiatu gnieźnieńskiego.  Mamy ognisko                         

w szpitalu, zamykamy internę i kardiologię na 7 dni. Czekamy na resztę wyników 

jeżeli chodzi o pacjentów, pacjenci z potwierdzonym PCR są odsyłani na 

Szwajcarską, a pacjenci nie objawowi idą do izolatorium. Pozostali idą na 

kwarantannę. Mamy personel medyczny na kwarantannie. Nie jesteśmy w stanie 

obstawić kardiologii dlatego ją zamykamy. Ona nie jest skażona. Człowiek się 

pojawił natomiast nie on jest źródłem, zaczęliśmy robić testy. Sprawa wygląda tak, 

że jak się robi testy wychodzą one dodatnie. Jest bardzo dużo nosicieli 

bezobjawowych. Żeby test był wiarygodny musi być zrobiony po siedmiu dniach. 

Oni ogniska wykrywają odrazu, to tak jak u nas. Nie wiemy który oddział będzie 

następny. Gdzie wykryjemy koleje ognisko. Pierwsza informacja z sanepidu, która 

jest dobra to taka, że lekarz, który jest na kwarantannie będzie mógł jeździć                            
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do pacjentów, którzy są objęci kwarantanną na oddziale. Przy zachowaniu reżimu. 

To może wpłynąć na SOR, zachowujemy reżim, lekarze stosują maseczki, 

kombinezony, rękawiczki. W przypadku, gdy mamy takiego pacjenta na SORze                         

to musimy SOR zamknąć na 2 godziny. Musimy odkazić i wtedy możemy pacjentów 

przyjmować dalej. Takich sytuacji będzie więcej, mamy PEOZETY pozamykane, nie 

mamy jeszcze grypy. PEOZETY pozamykane, nie funkcjonują. Działają w formie 

teleporady. Kompletnie nie współpracują. Pacjenci, którzy przyjeżdżają do szpitala   

są w stanie dużo cięższym niż przyjeżdżali zwyczajowo. Cały czas się tłumaczymy 

dlaczego mamy coraz więcej np. wyrostków robaczkowych. Dopóki PEOZETY się nie 

uruchomią i nie będą działały normalnie to będzie dramat. Wszyscy pacjenci, 

którzy chodzili z grypą do PEOZETÓW przyjdą do nas do szpitala. Oni mają jeszcze 

dodatek 3 % za prace w warunkach  covidu. Całą pomoc medyczną i bieżącą i nagłą 

przejmuje szpital i przez to tych ognisk będzie sporo. Testy są różne, szybkie, 

białkowe, które się nie sprawdzają. Jedyny test na którym można podejmować 

decyzję to PCR. Mamy te testy. Urządzenie zostało kupione, jest jedyny producent 

kasetek, jest jeden producent i mamy problem, żeby je pozyskać bo ich po prostu 

nie ma. U siebie mamy mniej więcej po godzinie wynik.  

 

Przewodnicząca Komisji Pani Maria Kocoń zapytała jak wygląda sytuacja z kadrą 

lekarską, pielęgniarską. 

 

Pan dyrektor Grzegorz Sieńczewski odpowiedział, że nie ma. Nie jesteśmy w stanie 

tej kadry pozyskać. Mamy lekarzy na kwarantannie, mimo, że kardiologia mogłaby 

być czynna, ponieważ tam nic się nie wydarzyło to nie mamy jak zapewnić ciągłości 

dyżurów. Z kadrą jest ciężko. Tutaj jest taki problem, że tutaj się pracuje,                           

tu lekarze dużo pracują. Jeśli byśmy pojechali do  Wrześni, Słupcy do tych 

wszystkich okolicznych szpitali i tam generalnie jest spokój. Lekarze mówią,                             

że tu nie przyjdą bo w innym szpitalu mają mniej pracy i lepsze stawki. Kadra 

pielęgniarska- to jest problem ogólnopolski. Nie ma kadry. Teraz lekarze 

zorientowali się, że te kontrakty o które walczyli całe życie nie są takie do końca 

dobre.  Jak jest umowa o pracę to jakieś pieniądze są, jak jest kontrakt to nie ma 

realizacji kontraktu. Jest 0 jak jest na kwarantannie. Jest problem szpitali 

jednoimiennych, które się zbroją na potęgę na drugą falę, którzy oferują takie 
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stawki lekarzom i pielęgniarkom. Szwajcarska oferuje 100 zł pielęgniarzom na 

intensywnej terapii, a my 45 zł /1 h. Jak tu konkurować. Stawka 100 zł to jest 

stawka lekarska. 

 

Przewodnicząca Komisji Pani Maria Kocoń powiedziała, że większe zakłady jeśli 

pracownik przychodzi i mówi, że źle się czuje to każą mu iść do domu zapłacą mu 

całą pensje, byle, żeby nie ogłaszał, że jest zakażony. Próbujemy zamówić 

szczepionki na grypę dla personelu ale ich nie ma. Wszczepialność w Polsce                        

w zeszłym roku wynosiła 4 % na grypę. 

 

Ad. 9 Wolne głosy i wnioski Komisji. 

 

W związku z brakiem wolnych głosów i wniosków Przewodnicząca Komisji 

Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego przeszła do kolejnego punktu 

 

Ad.  10 Zamknięcie posiedzenia Komisji. 

 

W związku z wyczerpaniem planu posiedzenia komisji Przewodnicząca Komisji Pani 

Maria Kocoń zamknęła posiedzenie Komisji Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego 

o godzinie 15.25. 

 

Protokół sporządzono w jednym egzemplarzu. 

 

Przewodnicząca Komisji  Bezpieczeństwa, 

I Porządku Publicznego 

 

Pani Maria Kocoń 

 

 

Protokolant: 

Agnieszka Antczak 

 

Gniezno, 17 października 2020 r. 


